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Referat forretningsudvalgsmøde Foreningen NORDEN 
Tilstede: Lars Barfoed, Jonas Roelsgaard, Merete Riber, Anke Spoorendonk, Jens Utoft, Susanne Riber.  

Landskontoret: Christian Lagoni, Maria Ingvarsdottir 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt  

2. Godkendelse af referat.  

Godkendt  

3. Opfølgning på medlemskampagnen samt den videre proces.  

Forretningsudvalget fik en status på kampagnen fra Maria Lind Ingvarsdottir. I kampagne perioden fik vi i 

alt 470 nye medlemmer mod 205 i samme periode i 2022. Kampagnen har ligeledes genereret 30% flere 

besøg på hjemmesiden, ligesom vi kan se at de besøgende kommer oftere tilbage.  

Forretningsudvalget drøftede processen, resultatet og fremtidige fokusområder. Der var generelt stor 

opbakning til kampagnen der opfyldte målsætningen om at informere om nordiske forhold, og tiltrække nye 

medlemmer til foreningen.  

Det er vigtigt at vi fortsat følger op på de nye medlemmer så de oplever aktivitet og bliver fastholdt i 

foreningen. Det kunne være en mulighed af få dem tilmeldt betalingsservice så en betaling sker automatisk.  

En konsekvens af kampagnen bliver et stærkere fokus på en ny hjemmeside. Maria er ansvarlig for 

processen der er i gang på kontoret og vil involvere brugerne.  

 

4. Økonomi 

Christian gennemgik status for årets økonomiske situation der viste et mindre overskud på ca. 8.000 Dkk. 

Det er meget tilfredsstillende taget i betragtning for de investeringer der ligger med i resultatet. Her kan 

bl.a. nævnes et nyt regnskabssystem, flytning/udvidelse af lokaler, merchandise og igangsættelse af nye 

projekter.  

Forretningsudvalget tog orienteringen til efterretning.  

 

5. Strategi 2024 

Foreningen NORDENs strategi blev vedtaget i 2022 og igen i 2023 på baggrund af arbejdsgruppens 360 

graders eftersyn af foreningen. Forretningsudvalget har startet en dialog om strategien op mod 

repræsentantskabsmødet i 2024, så landsstyrelse, lokalafdelinger mm. kan inddrages i diskussionerne og 

opkvalificere vores arbejde med kommende strategi.  
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Forretningsudvalget arbejdede med et udkast til strategi 2024 på mødet d. 28. november hvorefter det har 

været i høring hos lokalafdelingerne.  

Der er kommet svar fra flere lokalafdelinger. Generelt er der stor opbakning til processen samt indholdet i 

strategien.  

Forretningsudvalget diskuterede den videre tidsplan og udkastet til strategi for Foreningen NORDEN.  

Beslutning 
Landskontoret retter strategien til efter ønske fra Forretningsudvalget. Strategien sættes op på en grafisk 
indbydende måde.  
Udvalget ønskede en opsamling på hvert afsnit med konkrete punkter, som konkluderede og kunne føre 
til handlinger.  
 
I den videre proces sendes den tilrettede strategi til udvalgets medlemmer der kan komme med 
kommentarer inden den sendes til godkendelse i landsstyrelsen d. 16. marts. Ved behov tages et online 
møde.  
 

  

6. Repræsentantskabsmøde 25 maj.  

Repræsentantskabsmødet bliver på Nordatlantens Brygge d. 25. maj fra kl. 10-16.  

Københavns afdelingen og Landskontoret afholder fredag d. 24. maj et kulturelt arrangement som ved 

mødet i 2023. Dagsordenen bliver jf. vedtægterne, dog vil temadrøftelsen falde bort og i stedet blive 

erstattet af drøftelse og vedtagelse af de politiske dokumenter.  

Line Barfod byder velkommen til mødet, og Landskontoret undersøger muligheden for politikere kan 

komme og drøfte de politiske dokumenter.  

Forretningsudvalget bakkede op om programmet og ønskede at evt. politikere skulle være aktive i det 

nordiske så drøftelserne bliver så relevante som muligt.  

Der var yderligere stor opbakning til Aage Augustinussen som dirigent. Christian undersøger om han har 

mulighed for at tage opgaven.  

 

7. Meddelelser.  

a. Landsformand 

Lars fortalte om det politiske arbejde. Den nye minister for nordisk samarbejde er startet, og vi har 

kontaktet sekretariatet for et møde.  

b. Udvalg 

Dansk sprognævn – intet nyt.  

Uddannelsesudvalget – intet nyt.  

Politisk udvalg 

De online møder blev drøftet. Generelt god tilslutning, og god debat. Forretningsudvalget ønskede at 

optagelsen fra møderne blev tilgængelige for alle medlemmerne.  
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BSNGO-netværket.  

Susanne orienterede om arbejde i netværket. Arbejdet med de baltiske lande og deres demokrati fylder 

meget i arbejdet.  

Nordisk litteraturuge – arbejdet pågår.  

 

c. Landskontoret.  

Jens fortalte om Kulturmødet, hvor han arbejder på både en frivillig stand og et event på en scene. Datoen 

er d. 22. – 24. august.  

Christian berettede om arbejdet med at klargøre Folkemødet, Morten arbejder på at få os med i debatter 

andre steder end i Nordens telt. Vi forsøger at sætte tre debatter op i, Nordens telt, DFS telt og i samarbejde 

med Europabevægelsen.  

Nordens dag markeres med et arrangement om foreningsliv i Norden i samarbejde med Anker Lund fra CBS. 

Personalenyt på kontoret, er Maria ansat flere timer for at kunne arbejde videre med vores digitale 

kommunikation, samt Thora er kommet i virksomhedspraktik og hjælper Kirsten med 

medlemsadministration. 

8. FNF 

Landskontoret orienterer om samarbejdet i FNF. Samarbejdet er godt, og dynamikken på kontoret er godt. 

Processen med at ansætte en ny kontorchef til FNF er i fuld gang.  

9. Næste møder 

Forretningsudvalgsmøde 

Ved behov i forhold til strategiarbejdet vil det blive online.  

D. 2. april til valg til repræsentantskabet. Kl. 16-17.30   

Møde d. 20. juni i København kl. 10.30-15.   

Landstyrelsesmøde 

d. 16. marts, samt d. 1. juni i København.  

Lars meddelte at han desværre ikke kunne deltage i det planlagte møde.  

10. Evt.  

Der blev drøftet muligheden for et strategiseminar, med tid til at gå i dybden med arbejdet.  

Jonas foreslog at kontingentet for yngre medlemmer sættes ned i foreningen så det mathede det tilbud vi 

allerede giver igennem FNU. Dette forslag tages med til landstyrelsen.  

Forretningsudvalget drøftede kroningen der betyder at Dronning Margrethes protektorat er faldet bort. 

Kongehuset har altid været en fortaler for det nordiske samarbejde og været meget synlige i både Norden 

og rigsfællesskabet. Vi ser frem til Hoffets afgørelse om nye protektorater.  


